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Several species of the genus Hymenaster (Asteroidea) collected in the abyssal cruises Biaçores, Biogas and Polygas
in the North East Atlantic Ocean make possible a synthesis of available data on the species known from the Atlantic
Ocean. Two species H. reticulatus and H. tenuispinus are new to Science. A morphological comparative study is
carried out for the 17 species reviewed and is presented in the form of a tabular key. The bathymetrical and
geographical distributions are included. [NOT CONTROLLED OCR], La présence de nombreuses espèces du genre
Hymenaster dans les collections d'Astérides provenant de prélèvements abyssaux effectués dans le Nord-Est
Atlantique (missions Biaçores, Biogas et Polygas) a conduit à une étude synthétique de l'ensemble des espèces
connues de l'océan Atlantique. Deux espèces, H. reticulatus et H. tenuispinus, sont nouvelles pour la Science et
portent à 17 le nombre d'espèces connues de l'océan Atlantique. Une clef tabulaire résume les caractères distinctifs
entre ces espèces dont la répartition biogéographique et bathymétrique est étudiée. [OCR NON CONTRÔLE]
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